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Protokół 

z posiedzenia Komisji ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, 
Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego Rady Miasta Ostrów 
Mazowiecka z dnia 6 grudnia 2021 roku pod przewodnictwem p. 
Waldemara Pałysa - Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: 

Na posiedzeniu Komisji w dniu 6 grudnia 2021r. obecnych było 7 członków Komisji w tym 
1 radna uczestniczyła zdalnie. Posiedzenie odbyło się z możliwością wykorzystania 
środków porozumiewania się na odległość oraz z zachowaniem wymogów sanitarnych 
określonych przez Ministra Zdrowia w związku ze stanem epidemicznym wywołanym 
COVID-19. 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Skarbnik Miasta – p. Wilczyńska Anna 

2. Dyrektor Wydziału Oświaty – p. Ambroziak Dorota 

3. Z-ca Burmistrza Miasta – p. Choinka Daniel 

Proponowany Porządek Obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz ustalenie porządku obrad. 

2. Projekt budżetu na 2022 r. - wypracowanie wniosków. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XXXI sesję Rady Miasta. 

4. Sprawy różne. 

AD. 1 

Otwarcie posiedzenia oraz ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia Komisji. Po 
przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum przedstawił proponowany porządek obrad, 
który został przyjęty bez uwag. 

AD. 2 

Projekt budżetu na 2022 r. - wypracowanie wniosków. 

Radny p. Henryk Wilczewski odnosząc się do projektu budżetu na 2022r. Przedstawił 3 
wnioski: 

1. Wniosek o przesunięcie kwoty w wysokości 80 tys. zł. z pozycji rezerwy ogólnej 
§4810 na pozycję rezerwa na organizacje pożytku publicznego §4810. 

Radny swój wniosek uzasadnił tym, że rezerwa ogólna na 2022r. jest o 80 tys.zł. wyższa 
niż na rok 2021, dodając, że w bieżącym roku wykorzystano niespełna połowę tych 
środków. 

2. Wniosek o przesunięcie w budżecie MOSIR z pozycji §4390 kwoty 146 tys. zł. na 
pozycję §4010. 



Radny swój wniosek uzasadnił tym, że w 2021r. kwota z pozycji 4390 wynosiła 59 tys. zł. a 
zaplanowana kwota na rok 2022 wynosi 205 tys. Radny zauważył, że w bieżącym roku 
środki w tym paragrafie nie zostały wykorzystane. Powiedział, że pracownicy obsługi, 
którzy pracują w systemie zmianowym i weekendowym posiadają zarobki na poziomie 
minimalnej płacy krajowej i tę różnice w kwocie 146 tys. zł. należy przeznaczyć na wzrost 
ich wynagrodzeń.- 

3. Wniosek o zmniejszenie podwyżek diet radnych oraz wynagrodzenia Burmistrza 
Miasta o 50%. 

Radny poinformował, że zmniejszenie podwyżek diet radnych i wynagrodzenia Burmistrza 
Miasta o 50% daje możliwość zaoszczędzenia 127 tys. Radny podkreślił, że dzięki tym 
oszczędnościom zaistniałaby możliwość wsparcia dwóch klubów sportowych, które nie 
wygrały konkursu 3-letniego. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o zaplanowanym budżecie na rok 
2022. Zgłosiła autopoprawkę do budżetu dotyczącą uwzględnienia inwestycji budowy 
drogi przy ul. Piaskowej. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował o autopoprawce w budżecie 
polegającej na zdjęciu środków planowanych na dofinansowanie realizacji inwestycji 
Gminy Ostrów Maz.tj. budowy ul. Torowej i przejazdu na ul. Wileńskiej. Gmina odstąpiła od 
wykonania tego zadania. 

Radna p. Anna Krajewska mając powyższe na uwadze zaproponowała, aby doinwestować 
te środki w poprawę stanu technicznego ul. Pasażerskiej, uzasadniając, że jest ona w 
złym stanie technicznym. 

Z-ca Burmistrza Miasta odpowiedział, że taką inwestycję można sfinansować ze środków 
bieżących. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o zgłoszeniu autopoprawki do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zaproponowała przyjęcie 7-letniej średniej do 
wyliczenia wskaźnika zadłużenia i wydłużenie prognozy o 3 lata. Poinformowała, że 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 mają charakter czyszczący. 

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała jak przedstawia się budżet na 2022 rok 
przeznaczony na budowę szkoły oraz czy został ogłoszony przetarg? 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że przetarg na budowę szkoły ma 
zostać ogłoszony w najbliższym czasie. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła planowany budżet na budowę szkoły, 
dodając, że tylko 5% jest wkładem własnym miasta. Pozostałe środki to dofinansowanie 
zewnętrzne. 

Radna p. Ewa Orzechowska zapytała czy w zaplanowanej kwocie ujęte zostały środki na 
wyposażenie szkoły? 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że kwota przeznaczona jest na 
budowę szkoły, przedszkola oraz zagospodarowanie terenu. Powiedział, że budżet na 
wyposażenie zostanie zaplanowany po rozstrzygnięciu przetargu. 

Dyrektor Wydziały Oświaty p. Dorota Ambroziak poinformowała, że miasto może zwracać 
się o subwencje oświatową na wyposażenie szkoły. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał o wysokość subwencji na rok 2022, ile dochodów 
własnych miasto przeznacza na oświatę oraz jakie zaplanowano inwestycje i remonty w 
ostrowskich szkołach i przedszkolach? 



Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak odpowiedziała, że miasto planuje dwie 
duże inwestycje tzn. remont toalet w SP nr 2 oraz sali gimnastycznej w SP nr 1. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o subwencji oświatowej na rok 2022 
oraz o pozostałych środkach przeznaczonych na miejską oświatę. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał na co przeznaczone są środki planowane na 
ekspertyzy? 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że środki przeznaczone są na 
badanie wody pod basenem. Ponadto planowane środki pozwolą na sprawdzenie 
potencjalnego zagrożenia dla obiektu basenu w związku z budową budynków 
sąsiadujących z obiektem. Zwrócił uwagę, że przez długi czas wody gruntowe spod 
budynku MOSiR nie były odprowadzane, dlatego należy zbadać czy ma to wpływ na 
konstrukcję obiektu. 

Radny p. Henryk Wilczewski wyraził zdanie, że ekspertyzy powinny być wykonane przed 
budową przez inwestorów. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka zaznaczył, że obiekty są własnością miasta i po 
jego stronie leży zapewnienie bezpieczeństwa korzystającym. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy w budżecie na rok 2022 ujęto środki związane z 
członkostwem miasta w Związku Miast Polskich ? 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska oznajmiła, że uchwała o wystąpieniu ze Związku nie 
została podjęta, dlatego ujęto w budżecie środki. Powiedziała, że uczestnictwo w tej 
organizacji może być finansowane z budżetu promocji. Skarbnik Miasta odnosząc się do 
wniosków radnego p. Henryka Wilczewskiego powiedziała, że skłania się do 
pozostawienia rezerwy ogólnej, w proponowanej wysokości, dla organu wykonawczego. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys powiedział, że rezerwa ogólna ma służyć 
organowi wykonawczemu w sytuacjach, których nie można przewidzieć podczas 
planowania budżetu. Powiedział, że istnieje program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i warto tam poszukać środków. 

Radny p. Henryk Wilczewski powiedział, że konkurs 3-letni jego zdaniem nie jest 
transparentny, ponieważ nie dostał uzasadnienia punktacji konkursowej. 

Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak poinformowała, że radny p. Henryk 
Wilczewski otrzymał poszczególne kryteria oceny merytorycznej. 

Radny p. Bogusław Konrad przypomniał, że podczas sesji na której po raz pierwszy został 
poruszony temat dofinansowania klubów sportowych, radny p. Paweł Pecura złożył 
propozycje, aby 3 kluby biorące udział w konkursie złożyły wspólny wniosek. Zapytał czy w 
następnym roku możliwa jest współpraca pomiędzy wszystkimi klubami? Zapytał również 
w jakiej wysokości były dotacje dla klubów w ubiegłych latach? 

Dyrektor Wydziału Oświaty poinformowała, że klub p. Łukasza Nienałtowskiego złożył 
wniosek o dofinansowanie w wysokości 5 tys. zł. i w takiej kwocie je otrzymał. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał o plan finansowy na 2022r. odnośnie budownictwa 
socjalnego. Zapytał o wysokość dodatków mieszkaniowych? 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o budżecie przeznaczonym na 
budowę budynku komunalnego przy ul. Wołodyjowskiego oraz wysokości dodatków 
mieszkaniowych. 

Na tym dyskusję zakończono. 



Następnie Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poddał pod głosowanie zgłoszone 
wnioski. 

Wniosek o przesunięcie kwoty w wysokości 80 tys. zł. z pozycji rezerwy ogólnej 
§4810 na pozycję rezerwa na organizację pożytku publicznego §4810. 

Komisja w głosowaniu 2 głosami ,,za’’, 4 głosami ,,przeciw’’, 0 głosów ,, wstrzymujących 
się’’ przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu odrzuciła wniosek. 

Wniosek o przesunięcie w budżecie MOSIR z pozycji §4390 kwotę 146 tys. zł. na 
pozycję §4010. 

Komisja w głosowaniu 2 głosami ,,za’’, 4 głosami ,,przeciw’’, 0 głosów ,, wstrzymujących 
się’’ przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu odrzuciła wniosek. 

Wniosek o zmniejszenie podwyżek diet radnych oraz wynagrodzenia Burmistrza 
Miasta o 50%. 

Komisja w głosowaniu 2 głosami ,,za’’, 4 głosami ,,przeciw’’, 0 głosów ,, wstrzymujących 
się’’ przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu odrzuciła wniosek. 

AD. 3 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XXXI sesję Rady Miasta. 

Projekty uchwał: 

a/ w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Komisja w głosowaniu 4 glosami ,,za’’, 1 głosem ,,przeciw’’, 1 głosem ,,wstrzymującym się’’ 
przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały wraz z autopoprawką. 

b/ w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 
2022-2032. 

Komisja w głosowaniu 4 glosami ,,za’’, 1 głosem ,,przeciw’’, 1 głosem ,,wstrzymującym się’’ 
przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały wraz z autopoprawką. 

Projekty uchwał: 

a/ w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Miasta Ostrów Mazowiecka na 2022 rok. 

b/ w sprawie przyjęcie Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 
Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2024. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał o obsługę psychologiczną dla rodzin 
objętych problem choroby alkoholowej. 

Dyrektor Wydziału Oświaty p. Dorota Ambroziak poinformowała, że miasto zatrudnia 
psychologa oraz terapeutę uzależnień, który przyjmuję przy ul. Chopina 2b 

Na tym dyskusję zakończono. 

a/ Komisja w głosowaniu 6 głosami ,,za’’ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

b/ Komisja w głosowaniu 6 głosami ,,za’’ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 



Roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020r. oraz 
przedstawienia potrzeb związanych z realizacją przedmiotowych zadań. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że takie sprawozdanie 
powinno zostać złożone do 31 marca. 

Komisja w głosowaniu 5 glosami ,,za’’, 0 głosem ,,przeciw’’, 1 głosem ,,wstrzymującym się’’ 
przy czym 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu pozytywnie zaopiniowała roczne 
sprawozdanie. 

AD.4 

Sprawy różne. 

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta o to, aby na ciągu 
pieszo-rowerowym przy ul. Kubusia Puchatka nie sypać soli drogowej. Uzasadnił swoją 
prośbę tym, że dzieci jeżdżą w tym miejscu na sankach. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że mogą przez to wpłynąć skargi 
mieszkańców na nieodśnieżoną drogę? 

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił uwagę, że dyskusja na temat cmentarza żydowskiego 
miała być przeniesiona na komisje oraz zapytał o jej efekty. Kolejną sprawą, którą radny 
poruszył jest dopuszczalny tonaż na ul. Wołodyjowskiego. 

Z-ca Burmistrza Miasta poinformował, że nie ma możliwości zmniejszenia tonażu, 
ponieważ istnieją tam przedsiębiorstwa, które przez to przestaną istnieć. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał o publikację zapowiedzianą podczas otwarcia 
wyremontowanej Biblioteki Miejskiej oraz ponowił pytanie o postępy w sprawie cmentarza 
żydowskiego. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka powiedział, że takie komisję się nie odbyły. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poinformował, że do Rady Miasta wpłynął 
wniosek od Związku Zawodowego ,,Solidarność’’ o nadanie imienia ,, NSZZ Solidarność’’ 
powstałemu rondu na skrzyżowaniu ulic Lubiejewskiej, Pocztowej, Bolesława Prusa i gen. 
Władysława Sikorskiego. Zapytał czy proces budowy został zakończony? 

Z-ca Burmistrza Miasta odpowiedział, że budowa została zakończona, jednakże trwa 
proces uzyskania pozwoleń na użytkowanie. Poinformował, że jest to rondo przejazdowe. 
Powiedział, że jest ono wyłożone kostką granitową, a nie zielenią z uwagi na możliwość 
przejazdu przez środek pojazdom o większych gabarytach. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy na rondzie istnieje możliwość postawienia 
demontowanego masztu z flagą? Dodał, że transporty gabarytowe są wcześniej zgłaszane. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że rondo jest mało widoczne i 
może dojść do sytuacji w której kierowcy będą przejeżdżać przez jego środek. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że rondo już funkcjonuje oraz 
posiada ono oznakowania pionowe i poziome. Powiedział, że przepisy nie zezwalają na 
postawienie masztu, ponieważ jest to rondo przejazdowe. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy ul. Komorowska jest ulicą 
dwukierunkową? 

Z-ca Burmistrza Miasta odpowiedział, że obecnie ulica jest jednokierunkowa, ale, jeżeli 
wystąpi taka potrzeba organizacja ruchu może zostać zmieniona. 



Radny p. Bogusław Konrad wyraził zdanie, że zysk z tytułu zmiany tej ulicy na 
dwukierunkową byłby mniejszy niż korzystanie obecnie ze znajdujących się tam miejsc 
parkingowych. Zapytał czy przy wyjeździe z ul. Komorowskiej nadał pozostał znak ,, nakaz 
jazdy w prawo’’. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że znak został zmieniony na znak 
ronda. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Waldemar Pałys 

Sporządziła: 

Natalia Maliszewska stażystka 


